
Protokół nr XL/2022 
z Sesji Rady Miejskiej w Poniecu odbytej 30 listopada 2022 roku w godz. 1400 – 1610 w sali 

Gminnego Centrum Kultury w Poniecu. 

_________________________________________________________________ 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy  Kusz  o godzinie 1400 otworzył XL Sesję Rady Miejskiej 

w Poniecu. Powitał radnych,  przybyłych gości oraz: 

   

• Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego 

• Kierowników jednostek pomocniczych oraz dyrektorów 

• Radnych Powiatowych 

• Pracowników Urzędu Miejskiego     

 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 

15 radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie uchwał.  

Następnie przewodniczący obrad Jerzy Kusz stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad  

sesji wraz z zaproszeniami na XL Sesję i zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku obrad XL 

Sesji Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym z 

dnia 8 marca 1990 roku zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktów: 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonych w miejscowości Poniec i Janiszewo od Polskich Kolei Państwowych S.A.” oraz 

„Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w Łęce 

Wielkiej, stanowiącej własność Gminy Poniec”. Rada Miejska w Poniecu w głosowaniu  

jednomyślnie przyjęła propozycję Burmistrza Ponieca.  

 

Rada Miejska w Poniecu przyjęła następujący porządek obrad XL Sesji Rady Miejskiej: 

 

1. Otwarcie, 

2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 

sesji, 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 2022-2042, 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Poniec na rok 2022, 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo Powstańców Wielkopolskich”,  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonych w miejscowości Poniec i Janiszewo od Polskich Kolei Państwowych S.A. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w 

Łęce Wielkiej, stanowiącej własność Gminy Poniec,  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Poniec na lata  2023-2025, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Poniec na lata 

2023-2027, 

12. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej, 

13. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej, 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, 

15. Wolne wnioski i zapytania, 

16. Zakończenie. 

 

Przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów. 

 

Pkt 2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu                    

z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  Informacja została przyjęta bez uwag. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych.  

Brak 

 

Pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2022-2042. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr XL/335/2022 

w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 

2022-2042 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  

Gminy Poniec na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji i poinformował, że temat był 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na którym radnym zostały 

udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                            

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/336/2022 

w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Poniec na rok 2022. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo Powstańców Wielkopolskich”. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/337/2022 

w sprawie nadania nazwy „Rondo Powstańców Wielkopolskich”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonych w miejscowości Poniec i Janiszewo od Polskich Kolei Państwowych S.A. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji w której radni nie zgłosili uwag, 

następnie dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

         

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/338/2022 

w sprawie wyrażania zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Poniec i Janiszewo od Polskich Kolei Państwowych S.A. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w 

Łęce Wielkiej, stanowiącej własność Gminy Poniec. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji nad przedstawionym  projektem 

uchwały.  W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, który był  

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę                 

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwał w 

przedmiotowej sprawie.       

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/339/2022  

w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w Łęce Wielkiej, 

stanowiącej własność Gminy Poniec. 

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Zastępcę Burmistrza Eugeniusza Nowaka o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/340/2022 

w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Poniec na lata  2023-2025. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Kierownik OPS Hannę Konieczną o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 
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Kierownik OPS Hanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/341/2022 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Poniec na lata  

2023-2025. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Poniec na lata 2023-

2027. 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Kierownik OPS Hannę Konieczną o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Kierownik OPS Hanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 15 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XL/342/2022 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Poniec na lata 2023-2027. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 12. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z paragrafem 38 

Statutu Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu z XXXVIII Sesji Rady 

Miejskiej. Rada Miejska w obecności 15 radnych w głosowaniu przyjęła protokół z 

poprzedniej sesji. 
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Pkt 13. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z paragrafem 38 

Statutu Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu z XXXIX Sesji Rady 

Miejskiej. Rada Miejska w obecności 15 radnych w głosowaniu przyjęła protokół z 

poprzedniej sesji. 

 

Pkt 14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Brak  

 

Pkt  15. Wolne wnioski i zapytania. 

Radna Paulina Zielińska zapytała o planowaną likwidację porannego pociągu na trasie 

Poniec – Leszno. 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński wyjaśnił, że również dostał informację o likwidacji 

pociągu. Zostało przygotowane już pismo w sprawie do odpowiednich instytucji między 

innymi do PKP i Marszałka.  

Przewodniczący Jerzy Kusz zaproponował aby pismo skierować również do 

parlamentarzystów okręgu kalisko-leszczyńskiego.  

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński odpowiedział, że ma to na względzie.  

Radny Marcin Stróżyński zapytał o budynek pokolejowy w Łęce Małej oraz czy wpływały od 
rolników wnioski o wykup tych gruntów.  
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński poinformował, że niektóre grunty nie były 
skomunalizowane, trzeba najpierw sprawdzić tytuł prawny tej nieruchomości, wtedy da 
odpowiedź.  
Radny Dariusz Kieliś zadał pytanie odnośnie drogi Poniec – Bojanowo w kontekście 
zaznaczonych ubytków do naprawy. Poprosił również o załatanie dziury na drodze do 
ośrodka zdrowia przez gminę.  
Radny Powiatowy Maciej Malczyk odpowiedział, że ciężko powiedzieć coś na temat dróg 
powiatowych, widząc budżet powiatu na kolejny rok, w którym wydatki na utrzymanie dróg 
powiatowych są bardzo niskie, np. koszenie rowów ma być tylko raz w roku. Zaznaczył, że nie 
zgadza się z tymi założeniami. 
Przewodniczący Jerzy Kusz poinformował o zastrzeżeniach mieszkańców o zbyt wczesne 
zapalanie lamp.  
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński odpowiedział, że zegary są ustawiane przez firmę Enea. 
Każda awaria lub praca powodująca wejście pracowników na linię, sprawia, że czasomierze 
powracają do ustawień pierwotnych. Za każde przywrócenie ustalonych na daną porę roku 
ustawień Enea żąda 4 tysiące zł. Gmina chce wprowadzić nowe czasomierze obsługiwane 
komputerowo, sterowane przez Eneę lub gminę. Czas zapalenia lamp będzie można ustawić  
przy pomocy komputera. Będzie również inwestycja w lampy ledowe.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak poinformował, że dostał od mieszkańców telefony 
z pytaniami o mieszkania komunalne oraz od rolników odnośnie drogi za p. Kuropka. 
Mieszkańcy pytali również o to kiedy w strefie inwestycyjnej powstanie obiecany zakład 
przemysłowy na 300 miejsc pracy. Odnośnie poprzedniej Sesji i zarzutów odnośnie 
głosowania na parking przy bazylice, to inni radni też głosowali za.  
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński odpowiedział, że zasób komunalny mieszkań jest 
wystarczający. Natomiast gmina nie idzie w kierunku powiększenia zasobu mieszkań 
komunalnych ale daje warunki do osiedlania się. Mieszkania komunalne są obciążeniem dla 
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budżetu gminy. W razie konieczności dla osób bardzo potrzebujących mamy mieszkania 
socjalne. Jeśli chodzi o strefę przemysłowa, nic takiego nie zostało obiecane, natomiast jeśli 
inwestor kupi teren w strefie jest zobowiązany w pewnym czasie wybudować zakład. Jeśli 
zagospodarowanie nie nastąpi, gmina może odkupić teren. Nie mamy wpływu na to jaki, 
zakład powstanie oraz ile miejsc pracy zapewni. Jeśli chodzi o drogę to miała być 
remontowana ponownie, proszę się przypomnieć.  
Natomiast jeśli chodzi o głosowanie Radny Wachowiak jest w koalicji rządzącej i ma 
większość. Radni Gminy Poniec często zarzucają, że gmina za dużo pieniędzy przeznacza na 
drogi powiatowe, co jest faktem, a powiat jeszcze ogranicza wykaszanie rowów do jednego 
razu w roku. Jeśli chodzi o głosowanie na parking przy bazylice, nie jest to złośliwy zarzut lecz 
przedstawiony fakt, że radni powiatowy przegłosowali przeznaczenie środków na parking 
zamiast na drogi powiatowe w kilku gminach, które są w złym stanie. Przeznaczone 15 
milionów z Polskiego Ładu wydane na parking i uliczki, które w przypadku inwestycji w drogi 
powiatowe, które ponoć są priorytetem, posłużyłoby znacznie większej liczbie mieszkańców. 
Gmina Poniec przeznacza 5 milionów z Polskiego Ładu na drogi, które należą do powiatu, 
ponieważ robimy to dla naszych mieszkańców. Nie wspominając o tym ile można by zrobić za 
to tras pieszo rowerowych, których mieszkańcy się domagają. Jest demokracja i mamy prawo 
wyrazić swoje zdanie.   
Radny Mariusz Nowak zapytał, czy w budżecie powiatu znalazły się pieniądze na drogę 
Dzięczyna – Poniec oraz z czego wynika decyzja o koszeniu rowów raz w roku. Jest za 
stanowczo za mało i może znacznie wpłynąć na bezpieczeństwo na drogach.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak odpowiedział, że powiat nie podnosi podatków. 
Jeśli nie ma pieniędzy to trzeba ograniczyć usługi.  
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński podsumował, że powiat nie ma podatków, więc nie ma co 
podnosić. Dochody powiatu to odpisy z dochodów gmin.   
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 
jest redystrybucja środków finansowych z dochodów gmin.  
 
Pkt 17. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz  w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował 

radnym i gościom za uczestnictwo w XL Sesji Rady Miejskiej i o godz. 1610 dokonał 

zamknięcia obrad Sesji.   

 

 

 

  Protokółowała                                                                                    Przewodniczący Rady 
 Karolina Cieślak                                                                                           Jerzy Kusz 


